
 

 
Utkast Referat 
Styremøte 1-2024 – 26. februar 2024 

 

Sted: Norsk Villreinsenter, Hjerkinn / Teams (kl. 15:00 – 17:00) 

 

Til stede:  
Styret: 

Per Dag Hole (PDH)  
Bengt Fasteraune (BF) 
Kristin Hille Valla (KHV) (på TEAMS) 
John Olsen (JO) (på TEAMS) 
Kristin Prestvold (KP) (på TEAMS) 
Roy Andersen (RA)  
Aud Hove (AH) (deltok fra sak 2) (på TEAMS) 

 
Forfall:  - 

 

Sekretær:  Trond Stensby (TS)   

      

Sak 1/2024 Aktivitet siden siste styremøte 
a. Fagrapporter:  
Trond orienterte om rapporter og møter: 

• Jostein Bergstøl. Den historiske koblingen mellom kulturminnene (fangstminnene), og 

samfunnet de var en del av; 

• Runar Hole. Foreta et representativt utvalg av kulturminner: Gjennomgå kulturminnene i 

området, og vurdere hvilke som bør inkluderes i foreslått område med utgangspunkt i å 

innfri kravene til «outstanding universel value»; 

• Norsk Villreinsenter, Einy Brænd. Villreinfaglig kunnskapsgrunnlag, og vurdering av hvilke 

hensyn som må tas til villreinen i den faglige begrunnelsen for å nominere 

«Villreinfangsten» som verdsarv etter UNESCO sine kriterier. 

 

b. IUCN-rapport – foreløpig konklusjon: En utfyllende rapport vil bli ettersendt tidlig i 2024. 
(…)De anbefaler ikke at det arbeides videre med en mixed-site nominasjon med utgangspunkt i 
de eksisterende grensene.    
 
JO 

• IUCN-rapporten bekrefter at strategien det har vært arbeidet med fra starten av har 
vært riktig.  

o Spennende kulturminner og landskap, villreinens bruk området. E6, jernbane 
kraft gjørt at det ikke står seg ift en naturarv-nominasjon. Bra å få den 
avsjekken. Tilbakemeldingen frå IUCN bare underbygger det vi har jobbet med. 

 

c. Møte med Innlandet fylkeskommune, 17 01.24. 
Fra referatet: Innlandet fylkeskommune er kulturminnemyndighet, noe som gjør det naturlig at 

fylkeskommunen engasjerer seg i prosjektet og arbeidet. Jf. også bestillingen fra KLD og RA. 

  



 

 

d. Fagmøte/samråd, 31.01.24.  
Gjennomgang av det faglige materialet i prosjektet. Ulike innspill til det videre arbeidet. Bl.a. 
oppdatert faglig begrunnelse og prosess. 

 

e. Møte med Riksantikvaren og Miljødirektoratet, 13.02.24 
Per Dag orienterte - Riksantikvaren venter på rapporten frå IUCN, og vil komme tilbake med 
info om frister m.m. for det videre arbeidet. 
 
 

Sak 2/2024 Økonomi 
Saldo pr.01.01.23: kr. 696.445,-.  
 
Utgifter 2023: 243.234,- 
Inntekter 2023: 546.270,- 
 
Avsetning bundet fond: 303.036,- 
Ny saldo pr. 31.12.23: 999.481,- 
 
Regnskapsoversikt 2023: 

 
 
PDH 
Det er behov for mer økonomiske ressurser for å fullføre arbeidet. 
 

Sak 3/2024 Strategi for og organisering av det videre arbeidet 
a. Administrativ ressurs 
PDH 
Behov for å knytte til oss flere ressurser og ulike typer kompetanse. 
 
b. Samordning av en oppdatert faglig begrunnelse. 
KP 

• Har bare «tiden og veien», det mangler en hel del i det faglige grunnlaget, jf. 
utfordringen fra ICOMOS. 

• Hvem kan skrive om nyere tid, etter 1200-tallet? 

• En verdensarvstatus er en ypperlig anledning for å kanalisere ferdsel, flere flotte steder 
å velge – ikke blir «problembarn» 

• Vi har grunnlagsmaterialet, må sys sammen og tilpasses til terminologien i 
Verdensarvkomiteen, jf. tidligere innspill fra Erlend Gjelsvik. 



 

 
c. Opplegg for lokal og regional involvering. 
PDH 

• Prosjektet underbygger forvaltningen av villreinen, men nye restriksjoner kan medføre 
at prosjektet blir møtt på en annen måte. Jf. også brevet fra Statsforvalteren i 
Innlandet, datert 30.11.23. 

 
JO 

• Teksten fra Statsforvalteren i Innlandet er god, løfter prosjektet. 

• Balansegang - feire at området er tatt vare på, utvikle arbeidsplasser og kanalisere 
ferdsel. 

• Viktig å skille på potensielle visningssteder, og de lokalitetene som gir området verdi og 
er sårbare. 

BF 

• Stortingsmeldingen vil beskrive behovet for formidling på en god måte, et opplegg for å 
lære seg noe om villrein. 

• Grundig og god gjennom av aktuelle visningssteder, vil være til gagn og ikke til skade for 
villrein, for eksempel god effekt av kanaliseringstiltak. Finnes også områder som er 
mindre konfliktfylte. Være tydelige på dette når vi skal forankre prosjektet lokalt. Viktig 
å fram de positive sidene. Ikke fokus på økte restriksjoner, gir dårlig innsalg. 

• Lokalt engasjement er tilstede – mange kommuner er opptatt av villreinfangst, f.eks. 
gjennom verdiskapingsprogrammer, et fundament for å løfte temaet opp i en helhetlig 
kontekst gjennom verdensarvprosjektet.  

• Viktig å gjøre et godt innsalg – kjøpe kompetanse og ressurser på god kommunikasjon. 

• Må engasjere nasjonalparkstyrene og sekretariatene i prosessen. 
 
AH 

• Folk må ikke tenke at dette er nok et vern. Pedagogisk utfordring, lenge siden 
prosjektet har vært et tema.  

• Lokalt engasjement en forutsetning for fylkeskommunens involvering. 

• Ikke komme i konkurranse med andre prosjekt, f.eks. «Secrets of the ice». 

• Fylkeskommunen – kan gi både moralsk, faglig og økonomisk støtte. 
 
KHV 

• Viste til ressursgruppa som ble etablert i en tidligere fase av prosjektet. 

• Viktig å komme ut med informasjon – må tas noen radikale og enkle grep. 

• Være åpen om aktuelle interessekonflikter 

• Kjøpe ut fagressurser fra fylkeskommunen og statsforvalteren. 

• Engasjere fjellstyrene i prosessen. 

• Utarbeide et kort notat om prosessene, som kan brukes politisk. Viktig med kontakt 
med partiene som samarbeider med regjeringen. 

 
RA 

• Norsk Villreinsenter sin rolle – form og tilknytning må jobbes fram avhengig av 
prosjektets utvikling og status. 

  



 

 
d. Sammensetning av styret. 
Greit at administrasjonen i Innlandet fylkeskommune (f.eks. arkeologi) får en plass i styret. 
- - - 
 

Oppsummert 

• Prosjektet kan ikke lenger drives på «hobbybasis», må kjøpe tjenester. 

• Legge om til en mer tradisjonell organisering: styre – administrasjon. 

• Styreleder får fullmakt til å sette sammen et lag, for å følge opp arbeidet med 
fagrapporter, kommunikasjon og involvering. 

• Gå i et tettere løp med fylkeskommunen, nytt møte for å finne konkrete veger 
videre. 

• Avklare forventninger fra Riksantikvaren. 
 

 
 

Sak 4/2024 Eventuelt 
Varjjat Siida – på tentativ liste. 
Se: Anbefaler Várjjat Siida til verdensarvlista   - Riksantikvaren  

Nytt styremøte avtalt lagt til siste uka i april. 
 
Hjerkinn, 26.02.24 
Trond Stensby 
ref. 
 

https://www.riksantikvaren.no/anbefaler-varjjat-siida-til-verdensarvlista/

